
Zpráva o činnosti Výkonného výboru  
Ústeckého krajského šachového svazu  

na Konferenci 2024  
 

Vážení delegáti, členové Výkonného výboru Ústeckého krajského šachového svazu 
(VV ÚKŠS), členové revizní komise, hosté. Dovolte mi, abych Vás v krátkosti seznámil s činností 
VV ÚKŠS v uplynulém období od poslední Konference ÚKŠS, která se konala 31.1. 2023.  

Na Konferenci Ústeckého krajského šachového svazu (ÚKŠS) dne 31. ledna 2023 byla 
provedena změna ve Výkonném výboru ÚKŠS (VV ÚKŠS), konkrétně na vlastní žádost byl 
odvolán Jiří Křivský a zvoleni byli dva noví členové – Petr  Bureš a Drahomír Krásný, takže počet 
členů VV se navýšil z pěti na šest. Hned na první schůzi VV po Konferenci byl Petr Bureš zvolen 
předsedou STK a Drahomír Krásný předsedou komise rozhodčích (KR). 7. července Petr Bureš 
rezignoval na předsedu i člena STK, více ve zprávě o činnosti STK.  

Výbor se mezi konferencemi sešel celkem na 5 schůzích, a to 22. února v Teplicích, 
18. dubna v Žatci, 20. srpna na letním soustředění mládeže ve Starém Týně u Úštěku, 
20. listopadu v Teplicích a 30. ledna v Žatci. Kromě jednání na schůzích byli členové VV ve 
stálém kontaktu elektronicky, kdy bylo nutné řadu záležitostí řešit průběžně. Účast členů na 
schůzích i při elektronickém řešení záležitostí byla řádná, pouze od července se Petr Bureš 
již činnosti výboru neúčastní, předem se omlouval, a dnešní Konference bude jednat o jeho 
odvolání z VV ÚKŠS. Každého zasedání VV ÚKŠS se účastnil i předseda nebo člen Revizní komise 
ÚKŠS. Zápisy z jednotlivých schůzí jsou k dispozici na webových stránkách ÚKŠS.  

VV ÚKŠS se při své činnosti zabýval zejména řízením celého ÚKŠS a jeho jednotlivých 
komisí. Zprávy o činnosti jednotlivých komisí, včetně krátkého zhodnocení hospodaření, jsou 
součástí podkladových materiálů a přednesou je zástupci jednotlivých komisí. Všechny komise 
dokázaly plnit akce zařazené do termínového kalendáře ÚKŠS. K rozšíření a zkvalitnění činnosti 
zejména v oblasti mládeže přispělo i získání finančních dotací z Ústeckého kraje, na čemž má 
významnou zásluhu Vláďa Hadraba. Mohly tak být zorganizovány další tréninkové kempy 
s velmi dobrou úrovní lektorů, což se začalo projevovat i na účasti v soutěžích na republikové 
úrovni.  

Velice potěšitelný je nárůst členské základny v uplynulém roce. Ke konci roku 2022 
jsme vykazovali celkem 579 aktivních členů, ke konci uplynulého roku to již bylo 646 aktivních 
členů (bez individuálních), což je nárůst o 67 členů, tj. o 11,5 %! Největší nárůst členské 
základny za uplynulý rok vykazuje Šachový klub Teplice (26), významný nárůst je zaregistrován 
i u ŠK Teplice (9), Šachového klubu Louny (7), TJ Klášterec nad Ohří a Klubu šachistů Štětí (po 
6). Děkuji všem oddílům, které počet svých členů zvyšují, a věřím, že nárůst členské základny 
v loňském roce nebude pouze výjimkou, VV ÚKŠS i nadále má zájem na růstu členské základny 
v jednotlivých oddílech, a k tomu bude i zaměřovat svou další činnost. Nárůstu členů ÚKŠS 
odpovídá i nárůst družstev v soutěžích krajského přeboru („KP“) ÚKŠS, kdy do letošním ročníku 
je přihlášeno 51 družstev, což je o 8 družstev více než v ročníku předchozím, při stejné účasti 
našich družstev v 1. a 2. lize. V mládeži bylo do letošního ročníku KP přihlášeno celkem 
6 družstev, v předchozím ročníku 4 družstva, kdy v republikových soutěžích jich v tomto 
ročníku hraje 6 družstev, což je o 1 družstvo méně, než v ročníku předchozím.  

V soutěži jednotlivců pozoruhodných výsledků dosáhl Vlastimil Sejkora z SK Děčín, 
který se stal přeborníkem ČR v šachu v kategorii seniorů. U mládeže máme velice nadějného 
Nikitu Filindashe, který se loni stal přeborníkem ČR v kategorii do 10 let, kdy ještě startoval 
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za jihomoravský Jundrov, ale na podzim, po přestupu do Slavoje Litoměřice na Mistrovství 
světa kadetů do 10 let obsadil vynikající 7. místo ze 114 účastníků. Na Mistrovství Čech Linda 
Slivová z ŠK Teplice ve své kategorii dívek do 14 let získala stříbrnou medaili.  

Komisi TMK se v loňském roce podařilo navýšit i zkvalitnit tréninkové akce, což se zcela 
evidentně projevilo i ve výkonech našich největších šachových nadějí. Více o činnosti komisí 
v jejich zprávách o činnosti.  

Na loňské konferenci jsme museli konstatovat, že u 3 krajských oddílů nebyla vyřešena 
jejich právní subjektivita. Je velmi potěšitelné, že za součinnosti s vedením VV ÚKŠS všechny 
tři oddíly již svou právní subjektivitu mají vyřešenou, kdy ŠK Bystřanští jezdci se stali 
organizační součástí DDM Cvrček Krupka, a ŠK Slavie Děčín a CHESS Most se do vyřešení své 
právní subjektivity u spolkového rejstříku zaregistrovaly u ŠSČR jako oddíly bez právní 
osobnosti, což jim umožňuje účastnit se všech soutěží organizovaných ŠSČR, potažmo i jeho 
pobočnými spolky – Krajskými šachovými svazy. Je ovšem nutné zopakovat konstataci z loňské 
konference, že přes určité zlepšení u některých oddílů stále ještě 12 oddílů nemá u spolkového 
rejstříku založeny aktuální listiny. Z tohoto místa apeluji na všechny oddíly, aby prověřily 
skutečný stav založených listin u spolkového rejstříku a chybějící aby co nejdříve doplnily – 
neplnění zákonných povinností jednotlivých spolků může dovést do různých sankcí ze strany 
příslušného soudu, resp. dalších orgánů a organizací. Otevřená a velmi aktuální zůstává otázka 
proškolení oddílových funkcionářů a jejich postupné omlazování v řadě oddílů, ale i ve vedení 
ÚKŠS. Této věci se v příštím období musí Výkonný výbor věnovat. 

Výkonný výbor také zlegalizoval nedořešené vztahy s Milanem Maščákem, kdy s ním 
uzavřel kupní smlouvu na SW Pohoda ve výši 23.208 Kč, splatnou ve 4 splátkách v r. 2023, 
a darovací smlouvu za nezískanou podporu ze strany ŠSČR na částku 23.980 Kč, splatnou také 
ve 4 splátkách v roce 2024. Žel, přes urgenci M. Maščák v r. 2023 neuhradil ani jednu splátku 
a celá částka je vedena jako pohledávka ÚKŠS.  

Jako předseda VV ÚKŠS jsem si vyžádal i informaci o nezaplacených pohledávkách 
u ŠSČR. Bohužel i tam máme jednoho krajského dlužníka, ŠK Spartak Ústí n.L., který nezaplatil 
fakturu ve výši 9 092,-Kč. Chtěl bych zde oddíly upozornit, že neplacení faktur za členské 
příspěvky může dovést až k zneaktivnění celého oddílu a tím mu znemožnit účast jeho členů 
v jakýchkoli soutěžích organizovaných ŠSČR, potažmo i ÚKŠS. 

Zatím přes zájem ze strany vedení Moravskoslezského KŠS se z naší strany nepodařilo 
navázat hodnotnou spolupráci s tímto vedoucím krajským šachovým svazem, a bude na vedení 
našeho KŠS, do jaké míry budeme chtít tuto spolupráci rozvíjet. Osobně jsem názoru, že se 
u našich kolegů máme co přiučit, zúčastnil jsem se jejich loňské konference, a pozval předsedu 
MKŠS i na naši dnešní konferenci.  

Velmi dobrá je spolupráce našeho KŠS s ŠSČR. V orgánech ŠSČR působí celkem 5 našich 
členů – Jiří Kalužný v Komisi mládeže, Vladimír Hadraba v Trenérské komisi, Pavel Chrz 
v Sportovně technické komisi, Václav Veverka v Komisi rodičů a Zdeněk Kaplan v Etické komisi. 
V loňském roce jsme zajistili naši účast na 2 Konferencích ŠSČR, kdy ta druhá, v září 2023, 
rozhodovala zejména o navýšení členských příspěvků. Za dobré hodnocení naší činnosti 
ze strany ŠSČR jsme obdrželi i vyšší dotaci na činnost VV, což bude uvedeno při hodnocení 
našeho hospodaření, a za tuto dotaci děkujeme.  

Tím bych v krátkosti chtěl navázat i na hodnocení výsledků našeho hospodaření 
v přechozím období. Všechny komise, včetně výkonného výboru, po celý rok hospodařily 
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s finančními prostředky velmi zodpovědně, s péčí řádného hospodáře. Plánovaný rozpočet 
překročila pouze komise rozhodčích (její rozpočet v porovnání s ostatními komisemi byl 
minimální), neboť Konference ŠSČR schválila navýšení odměn lektorům a loni jsme uspořádali 
dvě školení a semináře pro rozhodčí, což se projevilo na zvýšených výdajích. V loňském roce 
jsme kromě navýšených dotací ze ŠSČR získali dvě dotace z Krajského úřadu v Ústí nad Labem 
– na Zimní olympiádu ve výši 20.000 Kč a na letní soustředění a další tréninkové akce 45.000 
Kč, čímž jsme jako ÚKŠS při plánované ztrátě ve výši 44.090 Kč v loňském roce dosáhli přebytku 
ve výši 57.082,77 Kč, tj. celkově lepší hospodaření o 101 172,77 Kč. Velmi potěšitelné je, že 
jsme na letošní rok na letní soustředění a další tréninkové akce mládeže od Krajského úřadu 
v Ústí nad Labem již dostali dotaci ve výši 70.000 Kč, na tuto dotaci již byla smlouva uzavřena 
a je zahrnuta v návrhu rozpočtu na letošní rok. I tato dotace byla získána zásluhou Vládi 
Hadraby. Více ve zprávě o hospodaření.  

Na závěr bych chtěl poděkovat členům VV ÚKŠS i jednotlivých komisí za jejich celoroční 
činnost, kdy zejména v oblasti mládeže a její metodické přípravy byl odveden velký kus práce 
s velmi kvalitními výsledky. I v soutěžích dospělých se nám v plné míře podařilo navázat 
na předcovidovou úroveň. Také hospodaření našeho ÚKŠS bylo v uplynulém roce velmi dobré, 
což je příslibem pro další rozvoj krajského šachového hnutí. Poděkování patří i krajské revizní 
komisi, která svou činností do značné míry přispívá k průhledné a úspěšné činnosti našeho KŠS 
a s její pomocí jsme dali do pořádku evidenci majetku. A v neposlední řadě bych chtěl 
poděkovat i všem krajským oddílům za jejich činnost a účast na krajských akcích, čímž 
v podstatě tvoří i činnost našeho krajského svazu. Velké poděkování patří i vedení ŠSČR na 
jeho podporu a chtěl bych celé vedení prostřednictvím svého zástupce na dnešní konferenci 
ujistit, že chceme a budeme v této úspěšné spolupráci pokračovat.  

Jak jsem i ve své zprávě uvedl, přes veškeré problémy, které nám současná turbulentní 
doba přináší, jsme společně dokázali rozšířit a zkvalitnit naši činnost, a rozšiřování naší členské 
základny nás zavazuje i do příštího období naši činnost zkvalitňovat a rozšiřovat.  
 
Děkuji Vám všem za pozornost a přeji pevné zdraví a mnoho zdaru do příštího období.  
 
Ing. František Chaloupka  
Předseda VV ÚKŠS  
 
Projednáno na 91. schůzi VV ÚKŠS dne 30. ledna 2024 
 
 
 


